
33, število deležev pa za 63. Upravni odbor je 
imel 6 sej, od tega 3 skupne z nadzorstvom, 
kjer so se reševali važnejši dopisi in pretre
sali razni predlogi v korist doma. Tajništvo 
je prejelo 52 dopisov, odposlalo oa 192. V tem 
niso všteti 'dopisi in odgovori, ki so zgolj po
slovnega značaja pri razpečavanju zaloge in 
oa okrožnice. 

Blagajniško poročilo tolmači na podlagi 
predloženega rač. zaključka tov. Kožuh. Pro
met izkazuje 1,683.905 Din. Je torej manjši za 
235.037 Din napram prejšnjemu poslovnemu 
letu. A potreba je pripomniti, da je Prejšnje 
poslovno leto kot prvo obsegalo 18 mesecev, 
sedanje pa le 12. Torej je denarnli promet 
faktično večji od prejšnjega. Pri mnogovrst
nem blagajniškem poslovanju zadruge so za
nimive sledeče postojanke: za blago je bilo 
prejetih 91.697 Din, izplačalo se je na obrestih 
52.342, daril pa prejelo 59.212 Din. Penzijonat 
izkazuje pri prometu 207.866 Din, čistega vi
ška 3.055 Din, zadruga pa s penzijonatom vred 
8.629 Din. Iz tega je razvidno, da je zadrugi v 
precejšnje breme vknjižen dolg, katerega smo 
prevzeli pri nakupu poslopja, čeprav ie ta 
dolg v veliki meri krit z založbo šol. zemlje
vidov in stenskih šol. slik, kar znaša v bilanci 
289.805 Din. Čisto premoženje zadruge znaša 
ca 3A milijona Din, kar je z a dobo 12 let ob
stoja vsekako lepo premoženje, čeprav je sa
mo v nepremičninah, v premičninah in v za
ložbi, ne pa v gotovini. 

Kot upravnik založbe poroča tov. načel
nik. V preteklem poslovnem letu jo bilo raz
poslanih 15.147 roč. zemljevidov ter 447 sten
skih šol. slik: jesen, zima, čas, žetev in Bled. 
Na novo se je izdala Gasparijeva slika zima, 
ki je zelo primerna in poceni. Teh slik še ni
majo vse šole, dasi so neobhodno potrebne in 
lahko nabavijive, ker so cene nizke in povrhu 
še založnica čaka na poravnavo računa. Ne
obhodno pa bo v tekočem poslovnem letu 
potreba misliti na obnovo založbe, zlasti ne
katerih zemljevidov, ki bodo zahtevali novih 
večjih izdatkov. 

Tovarišica Mešičkova poroča kot pred
sednica1 kuratorija o penzionatu, ki se pri 
skrbnem in naravnost vzornem, upravljanju 
prav po vol j no razvija ter si je pridobil1 do
ber sloves v učiteljskih, kakor tudi v izven
učiteljskih krogih. Penzijonat ima 33 gojencev, 
jie torej polno zaseden. Ima pa eno napako, 
ali še celo dve. Premajhen je, ker je moral tu
di letos odkloniti večje1 število reflektantov, 
in pa deklet še ne more sprejemati pod svojo 
gostoljubno streho, dasi so tudi ta nujno po
trebna takega zavoda. — Kuratorij se je red
no sestajali k mesečnim sejam in podrobno 
pregledoval vse poslovanje, ki je bilo do 
skrajnosti vestno in natančno, kar gre v za
hvalo predvsem upravniku tov. Lovšetu in 
njegovi soprogi. 

Po teh poročilih se. je stvorila dokaj za
nimiva debata, ki je stremela za temi, kako bi 
se zvišali dohodki, da bi se rešili bremen in 
zamogli že v doslednem času dom nekoliko 
razširiti ter preskrbeti oskrbo tudi učitelj
skim hčerkam. 

Po zaključeni debati poroča predsednik 
nadzorstva tov. Klemenčič, da je nadzorni 
odbor večkrat pregledal vse poslovanje zadru
ge, našel vse v najlepšem redu in predlaga 
upravi in blagajniku raznešnico. Sprejeta j'e 
bila soglasno. 

Pri slučajnostih sproži tov. Rajšp zani
miv predlog, kako pridobiti domu novih pra
vih živih kaminov, da bi prišli čimprejia do 
uresničenja svojega popolnega cillja. Njegova 
izvajanja, s katerimi se bomo pečali še v po
sebnem članku, so pokazala, da je naš stari, 
dobri in zaslužni Rajšo še vedno oni idealni 
borec, ki mu je dobrobit in uoled učiteljstva 
nrav tako nri srcu, kakor mu je bil v mladih 
letih učiteljevanja. 

Ob zaključku obč. zbora se tov. predsed
nik spominja tragične smrti našega Viteškega 
kralja Aleksandra, kateremu zakličejo vsi tri
kratni »Slava, njegovemu nasledniku mlade
mu kralju Petru II. pa »živijo«. 

Po občnem zboru je večina ostala pri 
skupnem kosilu v domu, kjer se je v tovari

ški družbi izrekla še marsikatera misel, ki 
naj bi prinesla po uresničenju korist tej naši 
leni ustanovi in no njej tudi učiteljstvu. 

—g Članom Učit. samopomoči. V janu
arju t. 1. so umrli trije člani: Drol Katinka, 
Bled, Jeglič Franc, Zasip in Vole Emil v Ma
riboru. V teh dneh je zadružna uprava raz
poslala položnice za nakazilo članskega pri
spevka in sicer za samce 16 Din, za zakon
ske pare 31 Din. Prejšnje zaostanke smo pri
šteli, večjim dolžnikom pa poslali opomine. 
Na zadnjih sejah je načelstvo moralo več 
»zakrknjenih grešnikov« izključiti iz zadruge. 
Poravnajte prispevke takoj po prejemu po
ložnice, sicer postanejo z odlašanjem na po
znejši čas zneski visoki, katere je včasih res 
težko poravnati. 

—g Samopomoč učiteljskih otrok v Ljub
ljani reg. zad. z om. zav. je izplačala v me
secu januarju 3 odpravnine v znesku 7680 
Din. Te dni so prejeli vsi člani položnice za 
15. in 16. slučaj odpravnin. Ker bo treba 
tudi meseca februarja plačati eno odpravni
no, prosi uprava vse člane, posebno še za
mudnike, da čimpreje poravnajo svoje obvez
nosti napram zadrugi. — Lavrič Pavel, načel
nik. 

Naša gospodarska 
oraaniszacifa 

OBČNI ZBOR UČITELJSKEGA DOMA V 
MARIBORU 

je bil 23. decembra 1934. v Učiteljskemi domu. 
Navzočih je bilo 28 zadružnikov. Poleg obi
čajnih točk je bilo na dnevnem redu tudi či
tanje prvega revizijskega poročila, od kar se 
je preosnovalo bivše društvo v zadrugo. 

Občni zbor je otvofil in vodil načelnik 
tov. Hren. Zapisnik zadnjega občnega zbora 
sta overovila tovariša Ogorelec in Fran Cvet
ko. 

Zveza slov. zadrug v Ljubljani je kot 
nadrejena zadružna oblast revidirala po svo
jem revizorju g. Rožetu poslovanje naše za
druge dne 5. in 6. oktobra 1934. ter poslala 
revizijsko poročilo v vednost obč. zboiru. Za
to se poročilo dobesedno prečita. Poročilo se 
gilasi v celoti j ako ugodno. Omenja samo par 
nedostatkov formalnega značaja, ki so se pa 
do obč. zbora že popravili. Zveza sama pa iz
reka v spremnem pismu načelstvu in nadzor
stvu za pravilno in vestno upravljanje te lene 
zadruge svoje priznanje. 

Po kratkem splošnem poročilu tov. na
čelnika o delovanju zadruge poda podrobno 
poročilo tajnik tov. Blažič. Ob koncu poslov
nega leta t. j . 30. junija 1934. je bilo 115 za
družnikov s 181 deleži. Torej se je število za
družnikov napram prejšnjemu letu zvišalo za 


